

Distr.: General
14 January 2025
Arabic
Original: English

الاجتماع الثالث للدول الأطراف في معاهدة حظر الأسلحة النووية



نيويورك، 3-7 آذار/مارس 2025

البند 11 (ب) من جدول الأعمال المؤقت*

النظر في حالة المعاهدة وتنفيذها وغير ذلك من المسائل
المهمة لتحقيق أهداف المعاهدة ومقصدتها: عالمية
المعاهدة (المادة 12)

تقرير الرئيسين المشاركين للفريق العامل غير الرسمي المعني بعالمية المعاهدة (أوروغواي وجنوب أفريقيا)

أولا - موجز

- 1 - وفقا للفقرة الفرعية (أ) '1' من القرار 1 الصادر عن الاجتماع الثاني للدول الأطراف في معاهدة حظر الأسلحة النووية، مددت الدول الأطراف في المعاهدة الهيكل المتبع بين الدورات على النحو الوارد في القرار 4 الصادر عن الاجتماع الأول للدول الأطراف إلى الفترة الممتدة بين الاجتماعين الثاني والثالث للدول الأطراف، على أن تشترك أوروغواي وجنوب أفريقيا في رئاسة الفريق العامل غير الرسمي المعني بعالمية المعاهدة.
- 2 - ويسلط هذا التقرير الضوء على الأنشطة والجهود المضطلع بها في إطار الفريق العامل غير الرسمي، بما في ذلك أنشطة الرئيسين المشاركين وجهودهما.
- 3 - وتتسق تلك الجهود والأنشطة مع التزام الدول الأعضاء، عملا بالمادة 12 من المعاهدة، بتشجيع الدول غير الأطراف في المعاهدة على التوقيع أو التصديق عليها أو قبولها أو الموافقة عليها أو الانضمام إليها، سعيا إلى تحقيق انضمام جميع الدول إلى المعاهدة.
- 4 - وتتسق الجهود والأنشطة مع الإجراءات التي اتفقت عليها الدول الأطراف في خطة عمل فيينا، التي اعتمدها الاجتماع الأول للدول الأطراف في المعاهدة في 23 حزيران/يونيه 2022. وتغطي الإجراءات 1 إلى 14، على التوالي، إعطاء الأولوية لتحقيق عالمية المعاهدة؛ والتوقيع على المعاهدة والتصديق عليها؛ وتشجيع الانضمام العالمي إلى المعاهدة؛ وسد الثغرات في المعلومات المتعلقة بالانضمام



إلى المعاهدة؛ وتقديم الدعم للتصديق على المعاهدة؛ وتحديد جهات الاتصال؛ وإذكاء الوعي؛ وبذل الجهود لزيادة التصويت لصالح القرارات المتعلقة بالمعاهدة؛ وإبراز أهمية المعاهدة في البيانات والقرارات وفي جميع المحافل ذات الصلة؛ وتسليط الضوء على العواقب الإنسانية للأسلحة النووية؛ والتعاون مع الدول المتضررة؛ والتحاور بشأن الشواغل والانتقادات؛ وتشجيع ودعم مشاركة الجهات الشريكة في تحقيق عالمية المعاهدة وعمليات التصديق المحلية؛ وتبادل المعلومات عن أنشطة تحقيق عالمية المعاهدة.

5 - وقام الرئيسان المشاركان، في إطار ما يبذلانه من جهود لتيسير أعمال الدول الأطراف في المعاهدة للمادة 12، بتنظيم المبادرات التالية أو المساهمة فيها:

(أ) اجتماع للفريق العامل غير الرسمي لإطلاق برنامج عمله، عُقد في شكل إلكتروني في 9 نيسان/أبريل 2024؛

(ب) المشاركة في المعتكف غير الرسمي للحملة الدولية للقضاء على الأسلحة النووية لأعضاء لجنة التنسيق في جنيف يومي 11 و 12 حزيران/يونيه 2024، وسبقه تقديم إحاطة إعلامية للدول الأعضاء في الأمم المتحدة في جنيف؛

(ج) جلسة عمل للمجموعة الأفريقية بشأن تحقيق عالمية المعاهدة نظمتها جنوب أفريقيا والحملة الدولية للقضاء على الأسلحة النووية في جنيف في 25 تموز/يوليه 2024؛

(د) حلقة نقاش للخبراء، بمن فيهم أعضاء الفريق الاستشاري العلمي، بشأن المعاهدة، عقدت في شكل إلكتروني في 13 آب/أغسطس 2024؛

(هـ) مؤتمر أفريقي بشأن تحقيق عالمية المعاهدة وتنفيذها نظمتها جنوب أفريقيا والحملة الدولية للقضاء على الأسلحة النووية واللجنة الدولية للصليب الأحمر في أديس أبابا في 6 أيلول/سبتمبر 2024؛

(و) حفل للتوقيع والتصديق على المعاهدة في إطار المناسبة المتعلقة بالمعاهدات التي نظمها مكتب الشؤون القانونية التابع للأمانة العامة للأمم المتحدة، خلال الأسبوع الرفيع المستوى للدورة التاسعة والسبعين للجمعية العامة، في 24 أيلول/سبتمبر 2024، سبقه صدور مذكرة شفوية عن الرئيسين المشاركين ورئيس الاجتماع الثالث للدول الأطراف، يشجعون فيها على توقيع المعاهدة؛

(ز) جلسة عمل لخبراء من المجموعة الأفريقية بشأن تحقيق عالمية المعاهدة نظمتها جنوب أفريقيا بصفتها رئيسا مشاركا للفريق العامل غير الرسمي في نيويورك في 14 تشرين الأول/أكتوبر 2024؛

(ح) تواصل غير رسمي مع دول يحتمل أن توقع على المعاهدة/دول يحتمل أن تصبح أطرافا في المعاهدة، على مدى فترة ولاية الرئيسين المشاركين.

ثانيا - الجهود والأنشطة المضطلع بها في إطار الفريق العامل غير الرسمي المعني بعالمية المعاهدة

6 - عقد الرئيسان المشاركان اجتماعاً للفريق العامل غير الرسمي مع الدول الأطراف في المعاهدة في شكل إلكتروني في 9 نيسان/أبريل 2024. وقدم الرئيسان المشاركان خلال هذا الاجتماع برنامج عمل مؤقتا

لأعمال الفريق العامل غير الرسمي وشجعا الدول الأطراف على الاضطلاع بأنشطة وجهود تمثيا مع خطة عمل فيينا.

7 - وفي 24 أيار/مايو 2024، زار الرئيسان المشاركان جامعة برينستون، في الولايات المتحدة الأمريكية، لتنسيق الأعمال المشتركة وتبادل وجهات النظر حول الجهود المبذولة نحو تحقيق عالمية المعاهدة مع رئيس الفريق الاستشاري العلمي.

8 - وفي 13 آب/أغسطس 2024، استضاف الرئيسان المشاركان اجتماعهما الثاني للفترة الممتدة بين الاجتماعين الثاني والثالث للدول الأطراف، في شكل إلكتروني. ونُظِم الاجتماع في شكل حلقة نقاش بمشاركة الخبراء التالية أسماؤهم: موريتز كوت، باحث أول في معهد بحوث السلام والسياسات الأمنية في جامعة هامبورغ، بألمانيا، وعضو الفريق الاستشاري العلمي؛ وسيباستيان فيليب، باحث في برنامج جامعة برينستون للعلوم والأمن العالمي وعضو الفريق الاستشاري العلمي؛ وأستريد كوزه، الأستاذة في معهد علم نفس الاستدامة في جامعة ليوفانا في لونيورغ، بألمانيا؛ وتمارا باتون، باحثة مستقلة تركز على تصوّر الأمن فيما بعد الردع والنزعة العسكرية؛ وضياء ميان، المدير المشارك لبرنامج جامعة برينستون للعلوم والأمن العالمي وعضو الفريق الاستشاري العلمي. وركزت حلقة النقاش على النتائج والتوصيات الرئيسية الواردة في تقرير الفريق الاستشاري العلمي عن حالة الأسلحة النووية وما يتعلق بها من تطورات، ومخاطر الأسلحة النووية، والعواقب الإنسانية للأسلحة النووية، ونزع السلاح النووي، والمسائل ذات الصلة (TPNW/MSP/2023/8).

9 - ونظمت أوروغواي، بصفتها رئيسا مشاركا للفريق العامل غير الرسمي، وبدعم من الحملة الدولية للقضاء على الأسلحة النووية، سلسلة من الاجتماعات الإعلامية في البعثة الدائمة لأوروغواي لدى الأمم المتحدة. وعُقدت هذه الاجتماعات مع الدول المهتمة بالتوقيع أو التصديق على المعاهدة، وكذلك مع ممثلين من مكتب الشؤون القانونية التابع للأمانة العامة للأمم المتحدة.

10 - وفي 24 أيلول/سبتمبر 2024، وعلى هامش الأسبوع الرفيع المستوى للدورة التاسعة والسبعين للجمعية العامة، نظم الرئيسان المشاركان ومكتب الشؤون القانونية حفلا للتوقيع على المعاهدة. وخلال حفل التوقيع، أودعت إندونيسيا وسيراليون صكّي تصديقهما، بينما وقعت جزر سليمان على المعاهدة وصدقت عليها. وأدلى بملاحظات كل من نائب وزير خارجية كازاخستان لدى الأمم المتحدة، آكان رحمتولين، بصفته رئيس الاجتماع الثالث للدول الأطراف؛ ومستشار وزير خارجية أوروغواي، مارتين فيدال، بصفته رئيسا مشاركا للفريق العامل غير الرسمي المعني بالمعاهدة؛ ونائب الممثل الدائم لجنوب أفريقيا لدى الأمم المتحدة، مارثينوس سي جيه فان شالكويك، بصفته رئيسا مشاركا للفريق العامل غير الرسمي المعني بالمعاهدة؛ والممثلة السامية لشؤون نزع السلاح، إيزومي ناكاميتسو؛ ورئيسة اللجنة الدولية للصليب الأحمر، ميريانا سبولياريك إيغر؛ والمديرة التنفيذية للحملة الدولية للقضاء على الأسلحة النووية، ميليسا بارك. وفي تموز/يوليه 2024، عمم الرئيسان المشاركان للفريق العامل غير الرسمي ورئيسا الاجتماعين الثاني والثالث للدول الأطراف مذكرةً شفوية بشأن اعتزام عقد الحفل على البعثات الدائمة لدى الأمم المتحدة في نيويورك.

11 - وعقدت جنوب أفريقيا، بصفتها رئيسا مشاركا للفريق العامل غير الرسمي وبالشراكة مع الحملة الدولية للقضاء على الأسلحة النووية واللجنة الدولية للصليب الأحمر، مؤتمرا أفريقيا بشأن تحقيق عالمية المعاهدة وتنفيذها للدول الأعضاء في الاتحاد الأفريقي في أديس أبابا، في 6 أيلول/سبتمبر 2024. وقد ركز

المؤتمر على الشواغل الأمنية لأفريقيا، والمخاطر ذات الصلة باستخدام الأسلحة النووية وعواقبها الإنسانية الكارثية، والعلاقة بين المعاهدة والهياكل الأفريقية للسلام والأمن ونزع السلاح، وتعزيز الدول الأفريقية للمعاهدة من خلال الجهود المبذولة لتحقيق عالمية المعاهدة وفي تنفيذها. وأدلى بملاحظات كل من زوليسا ماكايا، الممثل الدائم لجنوب أفريقيا لدى الاتحاد الأفريقي؛ وبانكولي أديوي، مفوض السلم والأمن في الاتحاد الأفريقي؛ وبروس موكايا أورينا، رئيس وفد اللجنة الدولية للصليب الأحمر لدى الاتحاد الأفريقي في أديس أبابا. وكان من بين المشاركين في حلقات النقاش في المؤتمر ألكسندر كمنت، مدير إدارة نزع السلاح وتحديد الأسلحة وعدم الانتشار بوزارة الخارجية للنمسا، بصفته ميسر العملية التشاركية للمعاهدة بشأن الشواغل الأمنية؛ وجوسلين ناهيماننا، رئيسة شعبة نزع السلاح والتسريح وإعادة الإدماج/وحدة إصلاح قطاع الأمن التابعة للاتحاد الأفريقي؛ وسيلين ناهوري، منسقة جهود الدعوة في الحملة الدولية للقضاء على الأسلحة النووية.

12 - وفي 25 تموز/يوليه 2024، عقدت جنوب أفريقيا، بصفتها رئيساً مشاركا للفريق العامل غير الرسمي، بالشراكة مع الحملة الدولية للقضاء على الأسلحة النووية، جلسة عمل لخبراء من المجموعة الأفريقية في جنيف على هامش اجتماع اللجنة التحضيرية لمعاهدة عدم انتشار الأسلحة النووية، لمناقشة التطورات الأخيرة وتشجيع الانضمام العالمي إلى المعاهدة قبل الاجتماع الثالث للدول الأطراف. وفي جلسة العمل، شجعت الوفود على تبادل آخر المستجدات بشأن حالة إجراءاتها فيما يتعلق بالانضمام إلى المعاهدة.

13 - وشارك الرؤساء المشاركون في حلقة عمل بشأن موضوع "توطيد التعاون وتعزيز آليات التشاور: فيما بين المناطق الخالية من الأسلحة النووية القائمة" ومعتكف لجنة التنسيق المعنية ببرنامج عمل ما بين الدورات لمعاهدة حظر الأسلحة النووية الذي عُقد في أستانا، في الفترة من 27 إلى 29 آب/أغسطس 2024. وخلال هذه المناسبة، شارك الرئيسان المشاركون في مناقشات مع ممثلين من مختلف المناطق الخالية من الأسلحة النووية، وكذلك مع خبراء في مجال نزع السلاح وعدم الانتشار، وتبادلوا وجهات النظر حول القضايا الوجيهة ذات الصلة بعالمية المعاهدة.

14 - وفي 29 آب/أغسطس 2024، دُعيت أوروغواي، بصفتها رئيساً مشاركا للفريق العامل غير الرسمي، للمشاركة في حلقة نقاش مشتركة مع المجتمع المدني في منتدى للشباب بشأن موضوع "من المحيط الهادئ إلى السهوب: معالجة خطايا الماضي النووية والنهوض بالعدالة". وقد أتاح هذا المنتدى منبراً لتبادل وجهات النظر المتنوعة بشأن عالمية المعاهدة وعمل لجنة التنسيق في مجمله.

15 - وفي 14 تشرين الأول/أكتوبر 2024، عقدت جنوب أفريقيا، بالشراكة مع الحملة الدولية للقضاء على الأسلحة النووية، اجتماعاً مع المجموعة الأفريقية على هامش اجتماعات اللجنة الأولى للجمعية العامة في دورتها التاسعة والسبعين.

16 - ومن خلال عقد الاجتماعات غير الرسمية للفريق مع الدول الأطراف في المعاهدة وإصدار نموذج للإبلاغ الطوعي (انظر المرفق الأول المتعلق بالإبلاغ الطوعي عن الإجراءات التي تتخذها الدول الأطراف فيما يتصل بتحقيق عالمية معاهدة حظر الأسلحة النووية)، شجع الرئيسان المشاركون الدول الأطراف على تقديم التقارير وفقاً للمادة 12 من المعاهدة وخطة عمل فيينا.

17 - وتواصل الرئيسان المشاركون بشكل غير رسمي مع العديد من الدول التي يحتمل أن توقع على المعاهدة/الدول التي يحتمل أن تصبح أطرافاً فيها وشجعوا جهودها المستمرة للانضمام إلى المعاهدة.

ثالثاً - التوقيعات والتصديقات

18 - في الفترة ما بين الاجتماعين الثاني والثالث للدول الأطراف، وقعت البلدان التالية على المعاهدة و/أو صدقت عليها:

التوقيعات

جزر سليمان في 24 أيلول/سبتمبر 2024

التصديقات

إندونيسيا في 24 أيلول/سبتمبر 2024

جزر سليمان في 24 أيلول/سبتمبر 2024

سان تومي وبرينسيبي في 15 كانون الثاني/يناير 2024

سيراليون في 24 أيلول/سبتمبر 2024

19 - وبهذه الإجراءات يصل مجموع الدول الموقعة على المعاهدة 94 دولة ومجموع الدول الأطراف فيها إلى 73 دولة.

Annex I

Voluntary reporting on actions taken by States parties related to the universalization of the Treaty on the Prohibition of Nuclear Weapons*

Thailand

Agreed Actions	Efforts Made in Fulfilment of Agreed Actions
<p><i>In fulfillment of Actions 1, 2, 3, 4, 5, 7, 8, 9, 10, 11, 12, 13, 14</i></p>	<p>1. At the Second Meeting of States Parties Thailand, together with Ireland, as informal facilitators to further explore and deliberate possible areas of tangible cooperation between the TPNW and NPT, and other relevant nuclear disarmament and non-proliferation instruments (“complementarity”), has presented a report, encapsulating progress, activities and their findings on such issues during the intersessional period between the First Meeting of States Parties and the Second Meeting of States Parties.</p> <p>2. As adopted at the Second Meeting of States Parties, Thailand, together with Ireland, has continued to take up the role as an informal facilitator on “complementarity” during the period between the Second Meeting of States Parties and the Third Meeting of States Parties. Activities held during this period are parts of the efforts made in fulfilment of agreed actions in the Vienna Action Plan. These activities included:</p> <p style="padding-left: 40px;">2.1 A virtual online briefing entitled “TPNW Complementarity: reinforcing and strengthening international law” on 8 May 2024; and,</p> <p style="padding-left: 40px;">2.2 A side event at the 2nd NPT PrepCom in Geneva, entitled “Advancing complementarity of the TPNW with other disarmament and non-proliferation treaties, focusing on the humanitarian consequences of nuclear weapons” on 22 July 2024, moderated by H.E. Ms. Usana Berananda, Ambassador and Permanent Representative of Thailand to the United Nations Office and other international organizations in Geneva</p> <p>These events aimed to further promote the universality of the TPNW through the complementarity of the TPNW and NPT, and other relevant nuclear disarmament and non-proliferation instruments. Representatives from international organizations and civil society organizations, including the ICRC and ICAN, and notably, a TPNW non-State Party (Norway) also joined as panellists. They were well-attended by representatives from both TPNW States Parties and non-States Parties.</p>

* Circulated in the language of submission only and without formal editing.

3. At the Second Meeting of State Parties, Thailand, co-hosted activities which aimed to promote the universality of the TPNW, including:

3.1 A side event entitled “ASEAN Regional Perspectives on the TPNW”, together with the Reverse The Trend (RTT) and Nuclear Age Peace Foundation (NAPF), to discuss the progress of ASEAN’s commitment to maintaining our region as a nuclear weapon free zone, whereby a representative from the Ministry of Foreign Affairs of Thailand also joined as a panellist. The event was well-attended by delegates and youth participants; and,

3.2 An exhibition entitled “Mayors for Peace: Atomic Bomb Exhibition”, together with the Mayors for Peace, to promote awareness of the humanitarian consequences of nuclear weapons.

4. At the 2nd NPT PrepCom in Geneva, Thailand co-hosted a side event entitled “Breakfast to Promote the Universalization of TPNW in Asia-Pacific”, together with New Zealand, ICAN and the ICRC, to raise awareness of the importance of such efforts with a focus on the Asia-Pacific region.

5. Thailand has been working towards promoting universality of the TPNW in multilateral forums, including in Thailand’s statements at the First Committee of the United Nations General Assembly and the IAEA General Conference (including the IAEA GC67 in 2023, over which Thailand presided). Thailand has also co-sponsored several UNGA resolutions which help promote the TPNW, including the newly introduced “Nuclear War Effects and Scientific Research”, tabled by Ireland and New Zealand. Thailand has also engaged bilaterally with other States in promoting the universality of the TPNW.

Agreed Actions	Planned Upcoming Initiatives for Fulfilment of Agreed Actions
<p><i>In fulfillment of Actions 1, 2, 3, 4, 5, 7, 8, 9, 10, 11, 12, 13, 14</i></p>	<p>1. Thailand and Ireland, as informal facilitators to further explore and deliberate possible areas of tangible cooperation between the TPNW and NPT, and other relevant nuclear disarmament and non-proliferation instruments, have elaborated a plan to present a report on such issues, encapsulating the activities and their findings during the intersessional period, at the Third Meeting of States Parties in New York in March 2025.</p> <p>2. At the Third Meeting of States Parties, Thailand will co-host exhibitions, with the Mayors for Peace, with an aim to raise awareness of the humanitarian consequences of nuclear weapons. These exhibitions include:</p> <ul style="list-style-type: none"> (1) “Mayors for Peace: Atomic Bomb Exhibition”; (2) “Children Arts Competition “Peaceful Towns” Exhibition”; and, (3) “VR Experience: Damages of Hiroshima Atomic Bombing”.

Annex II

Voluntary reporting on actions taken by relevant partners related to the universalization of the Treaty on the Prohibition of Nuclear Weapons*

International Campaign to Abolish Nuclear Weapons (ICAN) (civil society organisation)

Agreed Actions	Efforts Made in Fulfillment of Agreed Actions
<i>In fulfillment of Actions 1, 2, 3, 4, 5, 7, 8, 9, 10, 13</i>	1. Outreach and support to supportive states to advance their process of signature and ratification (through missions, ministries and parliaments in capitals) – ongoing
<i>In fulfillment of Actions 1, 7, 10</i>	2. ICAN Submission to Summit for the Future (February 2024)
<i>In fulfillment of Actions 1, 2, 3, 7, 9, 10, 12</i>	3. Letters to UN Security Council delegations ahead of the briefing on nuclear disarmament (New York, March 2024)
<i>In fulfillment of Actions 1, 2, 3, 4, 5, 7, 8, 9, 10, 11, 12, 13</i>	4. ICAN Submission to OHCHR report mandated by the Human Rights Council Resolution 51/35 – Technical assistance and capacity-building to address the human rights implications of the nuclear legacy in the Marshall Islands (March 2024)
<i>In fulfillment of Actions 1, 2, 3, 4, 10, 12</i>	5. Letters to all supportive Foreign Ministers to encourage them to sign/ratify (February and November 2024)
<i>In fulfillment of Actions 1, 2, 3, 4, 5, 10, 12, 13</i>	6. Meetings with parliamentarians of inter alia Australia, Belgium, Brazil, Canada, Colombia, France, Germany, Ghana, Iceland, Italy, Japan, Mozambique, Norway, Switzerland, and United States to sensitize them to the TPNW and urgent need to ratify the treaty (throughout 2024)
<i>In fulfillment of Actions 1, 2, 3, 4, 5, 10, 12, 13</i>	7. Organised a ratification workshop with key stakeholders in Zambia in cooperation with the Zambian Ministry of Defense (May 2024)
<i>In fulfillment of Actions 1, 2, 3, 4, 5, 7, 8, 9, 10, 13</i>	8. Briefings on the TPNW to regional groups in New York and Geneva including for Central Asia, Asia/Pacific and Africa (Geneva/New York, July and October 2024)
<i>In fulfillment of Actions 1, 2, 3, 4, 5, 7, 9, 10, 11, 13</i>	9. Organised event on the role NWFZ can play in universalising the TPNW in partnership with AFCONE and OPANAL (Astana, August 2024)
<i>In fulfillment of Actions 1, 2, 3, 4, 5, 7, 8, 10, 13</i>	10. ICAN organised an African conference on the universalisation and implementation of the TPNW in Addis Ababa , in partnership with South Africa and the ICRC, funded by Austria, as a follow up to the African Regional Seminar on the Universalisation of the TPNW, held in Pretoria in 2023. (Addis Ababa, September 2024)
<i>In fulfillment of Actions 1, 2, 3, 4, 5, 7, 9, 10, 11, 13</i>	11. Address to the XXVIII Special Session of the OPANAL General Conference (Mexico City, 28 November 2024)

* Circulated in the language of submission only and without formal editing.

<p><i>In fulfillment of Actions</i> 1, 2, 3, 4, 5, 7, 9, 10, 11, 13</p>	<p>12. Address to the SADC Parliamentary Forum to call on SADC (Southern African) states that have not yet signed and ratified to do so (December 2024)</p>
<p><i>In fulfillment of Actions</i> 1, 2, 3, 4, 5, 7, 9, 10, 11, 13</p>	<p>13. ICAN submissions for the 47th, 48th and 49th session of the Universal Periodic Review of the Human Rights Council</p>
<p><i>In fulfillment of Actions</i> 1, 2, 3, 4, 5, 7, 9, 10, 11, 13</p>	<p>14. High-level bilateral meetings with supportive states, signatory states and states parties</p>
<p><i>In fulfillment of Actions</i> 1, 2, 14</p>	<p>15. Engagement with States Parties on promoting the universalisation of the TPNW - ongoing</p>
<p><i>In fulfillment of Actions</i> 1, 7, 10, 12, 13</p>	<p>16. ICAN media outreach, analysis and coverage of humanitarian consequences of nuclear weapons and the TPNW (ongoing).</p>

Agreed Actions Planned Upcoming Initiatives for Fulfilment of Agreed Actions

International Committee of the Red Cross

Agreed Actions Efforts Made in Fulfillment of Agreed Actions

<p><i>In fulfillment of Actions</i> 1, 2, 3, 4, 5, 7, 8, 9, 10, 12, 13</p>	<p>1. Co-organized the Science Expo on Nuclear Weapons, Risks and Humanitarian Impacts (Nuke EXPO) in collaboration with Norwegian People’s Aid, Belgian Red Cross, and Norwegian Red Cross, held in Brussels, Belgium, and Oslo, Norway, in April 2024.</p> <p>2. Published ICRC factsheets on the complementarity between the TPNW and NWFZ treaties.</p> <p>3. Provided briefings in Geneva and New York on the TPNW and its relationship with treaties establishing Nuclear-Weapon-Free Zones (NWFZ) to regional groups, including the Central Asian States and the African Group (e.g., July and October 2024).</p> <p>4. Co-hosted a dinner on the TPNW and the humanitarian impacts of nuclear weapons with Central Asian States, in collaboration with Kazakhstan, the International Campaign to Abolish Nuclear Weapons (ICAN), the Center for International Security and Policy (CISP), and Soka Gakkai International (SGI), held in Astana, Kazakhstan, in August 2024.</p> <p>5. Co-organized the African Conference on the Universalisation and Implementation of the TPNW in collaboration with South Africa (Co-Chair of the Working Group on TPNW Universalisation) and ICAN, held in Addis Ababa, Ethiopia, in September 2024.</p> <p>6. Engaged with other components of the International Red Cross and Red Crescent Movement in national and international activities to promote adherence to the TPNW and raise awareness of the humanitarian impact and risks of nuclear weapon use, in line with the 2022–2027 Action Plan on the Non-Use, Prohibition, and Elimination of Nuclear Weapons. For details, see CoD24 17-Progress-report-nuclear-weapons-EN.pdf.</p>
--	--

7. Delivered **statements calling on States that have not yet signed or ratified the TPNW to do so at various international fora**, including the workshop on fostering cooperation and enhancing consultation mechanisms among NWFZ (August 2024), the TPNW Signing Ceremony (September 2024), and the UNGA First Committee General Debate on Disarmament and International Security (October 2024).

8. Provided **support to States to advance their process of signature, ratification, or accession to the TPNW** (through the ICRC’s Advisory Service, regional delegations, delegations, and the NY mission) – *ongoing*.

Agreed Actions

Planned Upcoming Initiatives for Fulfilment of Agreed Actions

In fulfillment of Actions 1, 2, 3, 4, 5, 7, 8, 9, 10, 12, 13

1. Co-organize a **side event on the role of the International Red Cross and Red Crescent Movement** in raising awareness of the catastrophic humanitarian consequences of nuclear weapons at the TPNW Third Meeting of States Parties in March 2025.
